
Inspraakreactie bij agendapunten 10 RES en 11 Klimaatvisie. 

Geachte voorzitter en leden van de raad. 

Uit de stukken over de concept RES/RES 1.0 en de 2020 Klimaatvisie, 
die door het college naar de raad zijn gestuurd, maken wij op, dat nog 
steeds het idee leeft, dat de inspanningen, die wij Burense samenleving 
moeten doen, om klimaatneutraal te worden, kunnen worden 
afgewenteld op ondernemers in de sector recreatie en toerisme. Wij 
lezen op meerdere plaatsen, dat Lingemeren liggend tegen Medel bij 
uitstek geschikt zou zijn om de energie-transitie inhoud te geven. 

Onduidelijk is, op welk moment dit aspect is ingebracht aangezien ik zelf 
4 sessie in de regio heb meegedaan, waarvan 1 in Zoelen. Steeds is 
nadrukkelijk over andere scenario’s gesproken. Het enige scenario, dat 
wel tijdens de RES bijeenkomsten in Tiel is behandeld is de variant, dat 
Medel ruim zou inzetten op zonne-energie middels de grootschalige 
daken. Voor gemeente Buren staat er nog 1 sessie gepland voor half 
mei. 

Deze keuze voor Lingemeren is om een aantal redenen niet logisch. Ten 
eerste ligt er voor het gebied een langjarige visie om het Lingemeren-
gebied, globaal van het plassengebied langs het Amsterdams RIjnkanaal 
(het golfcentrum) via De Beldert richting de kleine kern Lingemeren, een 
grote zone langs de Linge, verder te ontwikkelen voor vrijetijd. Deze visie 
is tot stand gekomen als basis voor de ontgrondingen en vele 
ondernemers baseren hierop hun investeringsplannen voor de toekomst 
en/of hun huidige exploitaties. Het totaal aan recreatieve investeringen, 
dat is gedaan ligt in het gebied boven de honderd miljoen Euro en er is 
voor eenzelfde bedrag aan plannen onderweg, deels met Europese co-
financiering. Als we de toekomstige recreatieve opbrengsten van dit 
gebied contant maken tegen de huidige rentevoet, kan worden gerekend 
met een waarde van meer dan € 1 miljard. Dit is geen uitzonderlijk 
bedrag omdat voor de Corona crisis recreatie en toerisme in Nederland 
op een ontwikkelpad zat om rond 2025 de € 100 miljard aan bestedingen 
per jaar te bereiken. Ook als we na de Corona crisis moeten rekenen 
met een kleinere sector, dan nog is een sector van € 60 miljard 
realistisch. 

Lingemeren heeft in de plannen van gemeente Buren zowel als de 
plannen van Regio Rivierenland/Fruitdelta de status van een regionale 
hotspot voor onze sector. Dit wil zeggen, dat er bewust naar zal worden 
gestreefd ontwikkelingen hier te concentreren om daarmee andere 



cultuur-historische gebieden langs de dijken minder te belasten. Vanuit 
deze hotspot functie heeft het gebied zelfs een boven-regionale functie 
en zal het in de toekomst verbonden zijn met andere netwerkhubs in het 
unieke delta-gebied van de RIjn en de Maas. 

Plannen maken voor deze sector en deze uitvoeren kost veel tijd en 
middelen aangezien er veel stakeholders bij betrokken zijn. Het wekt 
daarom verbazing en onbegrip, dat deze inspanningen worden 
doorkruist met een proefbalon, dat het gebied wel het energie-landschap 
zou kunnen worden. Immers mede door de ontwikkelaar, die buiten de 
bestemmingsplannen om dacht solitair een deel het gebied tot een 
energielandschap te kunnen omvormen lopen er nu verschillende 
procedures, zowel bij de rechtbank als bij de Raad van State waar 
gemeente Buren bij is betrokken. 

Het zou hetzelfde zijn als tegen een stevig cluster van fruittelers in 
Lienden wordt gezegd; jullie gebied wordt omgevormd naar een energie-
gebied. Nog afgezien van het idee, dat hoogwaardige opbrengsten van 
gronden en wateren zouden worden vervangen door lagere 
opbrengsten, speelt een extra uitdaging in de energiemarkt mee, nl de 
verwachting, dat de prijs van wind- en zonne-energie naar 0 zal gaan. 
Moeilijk voor te stellen, maar door de recente daling van de olieprijs werd 
dit opeens een pijnlijke realiteit. Dus we zouden hoogwaardige gronden 
en wateren gaan gebruiken voor een toepassing, waarvan de 
toegevoegde waarde ‘hernieuwbaar’ is met zeer lage marginale 
opbrengsten. Het enige, dat nu verstorend werkt is de enorme omvang 
van subsidies, die overigens wel door veel kleine gebruikers moeten 
worden opgebracht. Het zou eenieder passen om te rekenen alsof het 
eigen geld betreft. We zien in andere dossiers als CO2, PAS/Stikstof, 
PFAS, Corona, dat overheden enorme bedragen moeten lenen en/of 
besteden om weeffouten uit het verleden te repareren. Een niet-
zorgvuldige Klimaatvisie en RES aanpak zou opnieuw tot enorme 
verborgen (maatschappelijke) kosten leiden. Zonder dat de kleine 
gebruikers dat nu ervaren zouden ze toch in de toekomst de rekening 
kunnen krijgen van deze weeffouten. 

Ten tweede mag worden verwacht, dat in de post-Corona samenleving, 
het ‘nieuwe normaal’ er anders uit gaat zien. Na Covid19 worden nieuwe 
pandemieën verwacht en zullen we rekening moeten houden met 
aanpassingen van onze levenswijze. Daarom maakt de recreatie- en 
toerisme sector zich klaar om in de toekomst 17 miljoen Nederlanders te 
kunnen bedienen, die dichter bij huis van hun vrijetijd willen genieten. 
Om dat goed te kunnen doen is activa nodig van top-kwaliteit. Bij deze 



kwaliteitsverwachting past niet, dat burgers als recreanten of toeristen 
zich zouden moeten schikken tussen windmolens en zonneparken, 
omdat iemand heeft bedacht, dat het prima samen kan gaan. De 
consultant, die dit voorstelt adviseren wij tegenwoordig om vooral zelf 
een huisje te boeken onder een windmolen, een electriciteitsmast of 
naast een zonneveld. Wat nodig is, zijn landschappen van uitstekende 
kwaliteit waar de landschappelijk kwaliteiten op orde zijn, de 
biodiversiteit en natuurwaarde hoog is en de bodem en het water schoon 
zijn. 

In deze post-Corona tijd zullen ook andere aspekten belangrijker 
worden. In de nieuwe European Green Deal wordt uitgegaan van een 
enorme omschakeling naar een Vierde Industriële Revolutie. Veel 
sectoren zullen worden voorzien van techologie, waardoor er draconisch 
minder mensen nodig zijn. Ook logistiek en tuinbouw, de andere 2 
speerpunten van deze regio, krijgen met deze omschakeling te maken. 
Daarom is het voor de gemeente Buren van groot belang om de 
speerpunt sector, recreatie en toerisme waar mensen zelf juist onderdeel 
van de beleving zijn, te koesteren. Europa en het World Economic 
Forum ervan uit gaan, dat miljoenen mensen deze overstap van de ene 
sector naar de ander sector zullen moeten maken. De recreatie en 
toerisme sector wordt gezien als een sector die bij uitstek in staat is om 
grote aantallen de absorberen en mensen klaar te maken voor een stap 
naar een nieuwe toekomst. 

Daarnaast is de sector drager voor veel activiteiten in de buitenlucht, die 
mensen actief, vitaal, creatief en sociaal actief houden. In het belang om 
zorgkosten terug te dringen en mensen langer actief te laten participeren 
in het arbeidsproces, is het hebben van een Lingemerengebied als hub 
en aanjager van activiteiten en sporten, van groot belang. Het 
ondermijnen van de belangen van de recreatieve sector in het 
Lingemerengebied, zou daarmee voor gemeente Buren, het kind met het 
badwater wegspoelen. 

Wij vragen de raad daarom dringend afstand te nemen van de gedachte, 
dat Lingemeren met Medel een energie-landschap of energie-park zou 
kunnen gaan vormen. We vragen de raad om met lokale recreatieve 
ondernemers en de sector te kijken hoe de toekomst van Lingemeren 
vorm gegeven kan worden als ikoon van duurzame recreatie en toerisme 
temidden van een fantastisch rivierenlandschap en natuur. 

Gepco de Kruijff


